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Lielā iela 76, Grobiņa, Dienvidkurzemes novads 

 
18.07.2023. Nr. 9 
 
 
Sēde sasaukta 2023.gada 18.jūlijā plkst. 13:00 
Sēde sākta 2023.gada 18.jūlijā plkst. 13:01 
Sēde slēgta plkst. 13:58 
 
Sēdē piedalās: 
4 komitejas locekļi   Aivars Galeckis, Inga Ratniece, Edgars Treimanis, 
     Andris Jefimovs 
Pašvaldības darbinieki  Madara Lagzdiņa, Marina Kokovihina, Ģirts Osis, 
     Aigars Evardsons, Andra Vārna, Agnija Pērkone, 
     Uldis Pīlagers, Gints Ločmelis 
Uzaicinātās personas  Zane Ruperta no SIA “Liepājas RAS” 

Kaspars Kļavenieks no SIA “GEO Consultants” 
 
Sēdē nepiedalās 1 komitejas locekļi: Dzintars Kudums (atvaļinājumā). 
 
Sēdi vada vides jautājumu komitejas priekšsēdētāja vietnieks Andris Jefimovs 
 
Sēdi protokolē administratīvās daļas vadītāja Madara Lagzdiņa 
 
Sēdes veids: atklāta. 
 
Sēde tiek ierakstīta audioierakstā. 
 
Sēdes darba kārtība: 

1. Par medību tiesību iznomāšanu biedrībai “Mednieku klubs “Embūte”” zemes 
vienībās Embūtes pagastā 

2. Par grozījumiem 23.02.2023. lēmumā Nr. 160 „Par metāllūžņu pieņemšanas, 
šķirošanas un pārkraušanas laukuma izvietošanu Kalvenes ielā 73 A, Aizputē, 
Dienvidkurzemes novadā, zemes vienībā ar kadastra apzīmējumu 64050110159” 

3. Par medību tiesību iznomāšanai biedrībai "Otaņķu mednieku klubs" īpašumos 
Otaņķu pagastā 



4. Informatīvi izskatīšanai un viedokļa sniegšanai par Dienvidkurzemes reģiona 
atkritumu apsaimniekošanas plāna gala redakciju 

 
Sēdes vadītājs A.Jefimovs ierosina sēdes darba kārtībā kā papildus izskatāmo 

jautājumu iekļaut jautājumu ''Par medību tiesību iznomāšanu SIA ''CTB'' īpašumā 
Vaiņodes pagastā''. 

Par priekšlikumu balso: 
"par"  -  

3 (Aivars Galeckis, Andris Jefimovs, Inga Ratniece) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

"nepiedalās" -  1 (Edgars Treimanis) 

Nolemj: 
Sēdes darba kārtībā kā papildus izskatāmo jautājumu 
iekļaut jautājumu ''Par medību tiesību iznomāšanu SIA 
''CTB'' īpašumā Vaiņodes pagastā''. 

 
1.§ 

Par medību tiesību iznomāšanu biedrībai “Mednieku klubs “Embūte”” zemes 
vienībās Embūtes pagastā 

Ziņo: Marina Kokovihina 

 
Būtība - saņemts biedrības “Mednieku klubs “Embūte”” 23.05.2023. iesniegums 

(iereģistrēts 06.06.2023. ar Nr. DKN/2023/4.10./2246-S) ar lūgumu nodot 
medību tiesības zemes vienībās Embūtes pagastā. 

 
M.Kokoviha lūdz redakcionāli precizēt lēmuma projektu līdz domes sēdei. 
A.Galeckis norāda uz formulējumu par nomas maksas punktu. 
 

Par lēmumu balso: "par"  -  
4 (Aivars Galeckis, Andris Jefimovs, Inga Ratniece, 
Edgars Treimanis) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

Nolemj: 

Virzīt lēmuma projektu "Par medību tiesību 
iznomāšanu biedrībai “Mednieku klubs “Embūte”” 
zemes vienībās Embūtes pagastā" tālākai 
izskatīšanai domes sēdē. 

 
2.§ 

Par grozījumiem 23.02.2023. lēmumā Nr. 160 „Par metāllūžņu pieņemšanas, 
šķirošanas un pārkraušanas laukuma izvietošanu Kalvenes ielā 73 A, Aizputē, 

Dienvidkurzemes novadā, zemes vienībā ar kadastra apzīmējumu 64050110159” 
Ziņo: Uldis Pīlagers 

 
Būtība - Dienvidkurzemes novada pašvaldībā saņemts SIA “Tolmets Kurzeme”, reģ. 

Nr. 42103080055, 12.06.2023. iesniegums (reģistrēts ar Nr. 
DKN/2023/4.10/2327-S) ar lūgumu izsniegt lēmumu, ka Dienvidkurzemes 



novada pašvaldība saskaņo metāllūžņu, bīstamo atkritumu un nolietoto 
transportlīdzekļu pieņemšanas, šķirošanas un pārkraušanas laukuma 
izvietošanu Kalvenes ielā 73 A, Aizputē, zemes vienībā ar kadastra 
apzīmējumu 64050110159. 

 
A.Jefimovs jautā, vai pārstrādājamo atkritumu apjoms paliek nemainīgs? 
U.Pīlagers apstiprina, ka paliek nemainīgs. 
A.Galeckis jautā, vai Aizputes pilsētas pārvalde šo akceptē? 
U.Pīlagers atbild, ka nav prasīts, bet vai tas nav bijis izrunāts jau pašā sākumā? 

Principā tur nekas neatšķirsies, ja tur nebūtu šie bīstamie atkritumi, tikai būs 
dažādi nosacījumi. To izdos Vides dienests. 

E.Treimanis norāda, ka līdz domes sēdei šis jānoskaidro ar pārvaldnieku. 
 

Par lēmumu balso: "par"  -  
4 (Aivars Galeckis, Andris Jefimovs, Inga Ratniece, 
Edgars Treimanis) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

Nolemj: 

Virzīt lēmuma projektu "Par grozījumiem 23.02.2023. 
lēmumā Nr. 160 „Par metāllūžņu pieņemšanas, 
šķirošanas un pārkraušanas laukuma izvietošanu 
Kalvenes ielā 73 A, Aizputē, Dienvidkurzemes 
novadā, zemes vienībā ar kadastra apzīmējumu 
64050110159”" tālākai izskatīšanai domes sēdē. 

 
3.§ 

Par medību tiesību iznomāšanai biedrībai "Otaņķu mednieku klubs" īpašumos 
Otaņķu pagastā 

Ziņo: Agnija Pērkone 

 
Būtība - saņemts biedrības "Otaņķu mednieku klubs", 2023. gada 14. jūnija iesniegums 

(reģistrēts 15.06.2023. ar Nr. DKN/2023/4.10/2382-S) ar lūgumu nodot medību 
tiesības īpašumos Otaņķu pagastā. 

 
A.Pērkone lūdz redakcionāli precizēt lēmuma projektu līdz domes sēdei 
 

Par lēmumu balso: "par"  -  
4 (Aivars Galeckis, Andris Jefimovs, Inga Ratniece, 
Edgars Treimanis) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

Nolemj: 

Virzīt lēmuma projektu "Par medību tiesību 
iznomāšanai biedrībai "Otaņķu mednieku klubs" 
īpašumos Otaņķu pagastā" tālākai izskatīšanai 
domes sēdē. 

 
4.§ 

Par medību tiesību iznomāšanu SIA "CTB" īpašumā Vaiņodes pagastā 



Ziņo: Marina Kokovihina 

 
Būtība - saņemts SIA “CTB” 2023.gada 7.jūnija iesniegums Nr.23-2113 (iereģistrēts 

16.06.2023. ar Nr. DKN/2023/4.10./2396-S) ar lūgumu ar SIA “CTB” noslēgt 
medību tiesību līgumu uz zemes vienībām Vaiņodes pagastā. 

 

Par lēmumu balso: "par"  -  
4 (Aivars Galeckis, Andris Jefimovs, Inga Ratniece, 
Edgars Treimanis) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

Nolemj: 
Virzīt lēmuma projektu "Par medību tiesību 
iznomāšanu SIA "CTB" īpašumā Vaiņodes pagastā" 
tālākai izskatīšanai domes sēdē. 

 
5.§ 

Informatīvi izskatīšanai un viedokļa sniegšanai par Dienvidkurzemes reģiona 
atkritumu apsaimniekošanas plāna gala redakciju 

Ziņo: Zane Ruperta, Kaspars Kļavenieks 

 
Būtība – sagatavots izskatīšanai un viedokļa sniegšanai Dienvidkurzemes reģiona 

atkritumu apsaimniekošanas plāna gala redakcija. 
 
A.Radzevičs jautā, kāds apglabājamo atkritumu apjoms plānojas 2030.gadā? 
K.Kļavenieks atbild, ka 2030.gadā visticamāk nebūs šis 10% limits, bet būs uz 2035.gadu. 

Ir būtiski sasniegt 50 un 55 procentu pārstrādes rādītāju sadzīves 
atkritumiem. Te liels uzsvars ir uz bioloģisko atkritumu pārstrādi, jo tie veido 
30-45% apjomu no kopējiem atkritumiem. Šobrīd Liepājas RAS būvē 
bioloģijas pārstrādes rūpnīcu, kas būs viens no pamata risinājumiem. 

A.Radzevičs jautā, kāds apglabājamo atkritumu apjoms plānojas 2035.gadā? 
K.Kļavenieks atbild, ka 2035.gads vēl nav skatīts. Ja reģionā radītais sadzīves atkritumu 

apjoms 2027.gadā ir 45 tūkstoši tonnu, un pieņemot ka atkritumu apjoms 
vēl varētu augt līdz 2035.gadam, apglabāšana varētu būt kāds 5 – 6 tonnas 
gadā. 

A.Radzevičs jautā, kā pamatotu to, ka vēl papildus esošajām 170 tūkstoši tonnām, ko vēl 
var apglabāt, paredzams izveidot vēl 500 tūkstoši tonnas? Tas nozīmē, ka 
poligons ieguldītu un cilvēki maksātu vēl uz nākamiem 100 gadiem. 

K.Kļavenieks paskaidro, ka poligonā tiek apglabāti ne tikai sadzīves atkritumi, bet arī 
ražošanas atkritumi, uz kuriem neattiecas ierobežojums. 

E.Treimanis jautā, kāda masa ir ražošanas atkritumiem un kāds ir to raksturs? 
K.Kļavenieks atbild ar 2021.gada datiem – tās ir nepilnas 5 tūkstoši tonnas. Tā ir 

2.4.tabula. 
A.Radzevičs jautā, uz kā pamata plāno radīto atkritumu pieaugumu? 
K.Kļavenieks atbild, ka radīto atkritumu apjomu nosaka divi faktori – iedzīvotāju skaits un 

radītais atkritumu apjoms uz vienu iedzīvotāju. Radītais atkritumu apjoms 
uz vienu iedzīvotāju turpina palielināties. Pieauguma rādītājam ir diezgan 
piesardzīga prognoze, ir 0,5% gadā. Balstoties uz pašvaldību izstrādātajām 



attīstības stratēģijām, vairumā iedzīvotāju skaits bija nemainīgs vai ar 
pozitīvu bilanci. 

A.Radzevičs norāda, ka faktiski šobrīd iedzīvotāju skaits ir krities pretēji prognozēm. 
K.Kļavenieks norāda, ka šeit ir jautājumus, kādus datus izmanto – Jāņasētas vai 

pašvaldības attīstības programmās iekļautos rādītājus. 
A.Radzevičs norāda, ka VARAM pētījumi norāda, ka iedzīvotāju skaits kritīsies. Kā 

skaidrotu Valsts kontroles aplēses par bioloģiju 10 tūkstoši tonnas un jūsu 
21 tūkstotis tonnas? 

K.Kļavenieks atbild, ka balstās uz faktiskajiem datiem, kas ir poligonā ienākošā atkritumu 
plūsma un atkritumi apjomi, kas ir savākti dalītā veidā. 

A.Radzevičs jautā, cik bija iepriekšējos gados poligonā ievestais jeb noglabātais 
atkritumu apjoms? Ir pieaugumi vai kritumi? 

Z.Ruperta norāda, ka tad ir jāveic datu apkopojums. 
A.Radzevičs norāda, ka nevar atbildēt, par cik tonnām ir maksāts dabas resursu nodoklis, 

cik ir aizgājis reģenerācijai, cik ir ievesti sadzīves atkritumi. 
Z.Ruperta norāda, ka ir tādi dati, kurus var jums iesniegt. 
E.Treimanis jautā, kuras sadaļas no šī plāna ir visbūtiskākās? 
K.Kļavenieks atbild, ka mēs nofiksējam pasākumus, kas reģionā ir jāizdara, ar pienākumu 

atbildības sadalījumu, reģionālā atkritumu apsaimniekošanas centra 
funkcija. 

A.Radzevičs norāda, ka tā ir izdomāta funkcija, nekā jauna tur nav. Tās ir papildus 
izmaksas iedzīvotājiem. Uz cik gadiem paredzēts šis investīciju ko plāno 
atlikušo apjomu, cik tonnas noglabās? Atkritumu apglabāšanas 
infrastruktūra – tabulā ir skaitļi, pretī ir miljoni. Uz cik gadiem plāno, ka 
iedzīvotāji maksās par nākotni? Cik tālu? 

K.Kļavenieks atbild, ka tas ir kā minimums līdz 2035.gadam, ja runa ir par poligona 
infrastruktūru. 

A.Radzevičs jautā, cik gadā uz 500 tūkstoši tonnām ir jāapglabā? 
K.Kļavenieks atbild, ka tur jāskatās, cik konkrēti aiziet uz apglabāšanu. Uz šo varu 

sagatavot rakstisku atbildi. 
A.Radzevičs jautā, cik būs bioloģiskie atkritumi pārstrādē 2025.gadā pēc jūsu plāna? 
K.Kļavenieks atbild, ka kopā ar zaļajiem atkritumiem un arī ar mājkompostēšanu, 

bioloģijas pārstrādes ieguldījums kopējā mērķa sasniegšanā 2025.gadā ir 
17,8 tūkstoši tonnas. Viens no bioloģiskās atkritumu apsaimniekošanas 
elementiem ir mājkompostēšana. 

A.Radzevičs jautā, cik šajā iekārtā pārstrādās bioloģiju? 
K.Kļavenieks atbild, ka gala produkts 11 tūkstoši tonnas. 
A.Radzevičs jautā, cik iekraus iekšā, cik ievedīs? 
K.Kļavenieks atbild, ka iekārtā 20 tūkstoši tonnas. 
A.Radzevičs norāda, ka tā ir iekārtas ražība. No kurienes iegūs? 
E.Treimanis norāda, ka 2.4.tabukā klāt nav mērvienības. Tie procenti ir no kaut kā 

sarēķināti, tikai nesaprotu no kā. 
A.Radzevičs norāda, ka nav precīzi absolūti skaitļi, tikai procenti. 
K.Kļavenieks norāda, ka 2.3.attēlā ir redzams, kas nonāk poligonā. 
E.Treimanis norāda, ka nekur nav dati tonnās, ir tikai procenti. 
K.Kļavenieks norāda, ka ar šādu tabulu var papildināt. Ja ir skaitlis, tad pielieciet klāt 

mērvienību. 



A.Radzevičs jautā, kā skaidrotu to faktu, ka Dienvidkurzemes novada iedzīvotāji saražo 
divas reizes mazāk atkritumu, Kuldīgas novada gandrīz trīs reizes mazāk, 
par divām piektdaļām Saldus novads. Kāds tur ir skaidrojums? 

K.Kļavenieks atbild, ka būtisku ieguldījumu kopējā atkritumu apjomā rada pilsētās 
izvietotie ražošanas uzņēmumi.  

A.Radzevičs norāda, ka tad izanalizēsim pa pilsētām. 
K.Kļavenieks norāda, ka šādu datu pa pilsētām nav, mēs redzam kopējo uzskaiti. Tas ir 

uz reģionu. Ir jāpilnveido šī uzskaite plāna periodā. 
A.Radzevičs jautā, kā ir iegūts 42.09 %? Ja nekas nav pētīts. 
K.Kļavenieks atbild, ka šie dati ir atkritumu apglabāšanas poligoniem. Četras reizes gadā 

ir jāveic nešķiroto atkritumu novērtējums. 
E.Treimanis norāda, ka precīzi jāuzliek, kad šis kvantitatīvais mērījums tika veikts ar 

tabulu, kur redzamas tonnas. 
A.Radzevičs jautā, kāpēc jūsuprāt Valsts kontroles ziņojumā minētās 10 tūkstoši tonnas 

ir nepareizs aprēķins? 
K.Kļavenieks atbild, ka uz šo arī atbildēs rakstiski. 
A.Jefimovs jautā par bīstamiem atkritumiem. 
K.Kļavenieks atbild, ka reģionā pārstrāde šādiem atkritumiem netiek paredzēta. 
A.Radzevičs jautā par vides izglītības centra izveidi, kas tas ir? Cik ir paredzēts no AARC 

finansējums, kas iet tarifā? 
K.Kļavenieks atbild, ka tā ir māja, kas ir aprīkota ar nepieciešamo nodrošinājumu, tiek 

izstrādātas programmas. Var rīkot izbraukumus, lai informētu par atkritumu 
apsaimniekošanu. Nevar atbildēt, cik iekļaus tarifā. 

A.Radzevičs jautā par nākamo aktivitāti, cik no tā ies uz tarifu? 
K.Kļavenieks atbild, ka līdz 80% no izmaksām. Šobrīd precīzi nevar atbildēt, cik būs uz 

tarifu. 
A.Radzevičs jautā par nākamo aktivitāti – reģistra izveidei 2,5 miljoni. Cik uz tarifu? 
K.Kļavenieks atbild, ka tas jautājums par fondu līdzfinansējumiem. 
A.Radzevičs jautā par nākamo aktivitāti – atkritumu gāzes apsaimniekošanas sistēmas 

attīstība 2 miljoni euro. 
K.Kļavenieks paskaidro, ka tas ir atkritumu poligona infrastruktūrai nepieciešamās lietas. 

Gāze visticamāk būs uz tarifu. Visa summa uz tarifu, cik tas maksās. 
E.Treimanis norāda, ja gāzi savāc, tad kaut ko saražo. 
K.Kļavenieks norāda, ka siltums, ideālā gadījumā elektrība. 
E.Treimanis norāda, ka tad patērē un rodas ieņēmumi. 
K.Kļavenieks norāda, ka šiem pasākumiem pirms to īstenošanas jābūt tehniski 

ekonomiskam pamatojumam, kas parāda ieņēmumus un izdevumus. Bet 
šo nevar pietiekami detalizēti izstrādāt priekš atkritumu plāna.  

A.Radzevičs jautā par nākamo aktivitāti. 
A.Jefimovs jautā par termiņu plāna apstiprināšanai. 
K.Kļavenieks atbild, ka līdz 2023.gada 31.decembrim jābūt apstiprinātam pašvaldībās. 
A.Jefimovs ierosina balsot par priekšlikumu - Nodot atpakaļ plāna izstrādātājiem 

precizēšanai un atbilžu sagatavošanai uz uzdotajiem jautājumiem ar 
tehniski ekonomisku pamatojumu katrai aktivitātei (kāds iespaids uz tarifu) 
līdz 10.08.2023. 

 



Par lēmumu balso: "par"  -  
4 (Aivars Galeckis, Andris Jefimovs, Inga Ratniece, 
Edgars Treimanis) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

Nolemj: 

Nodot atpakaļ plāna izstrādātājiem precizēšanai un 
atbilžu sagatavošanai uz uzdotajiem jautājumiem ar 
tehniski ekonomisku pamatojumu katrai aktivitātei (kāds 
iespaids uz tarifu) līdz 10.08.2023. 

 
 
Vides jautājumu komitejas priekšsēdētāja vietnieks Andris Jefimovs 
 
Administratīvās daļas vadītāja Madara Lagzdiņa 
 


